
RM.0052-2/06 
Protokół Nr XL/06 

z obrad XL sesji Rady Miejskiej w Koronowie 
odbytej w dniu 22 lutego 2006 roku  
w sali sesyjnej w Urzędzie Miejskim 
w Koronowie przy ul. Farnej 24 

 
 

Sesję otworzył i przewodniczył jej obradom Grzegorz Myk Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Koronowie. 
 

Zgodnie z § 36 Statutu Gminy Koronowo Przewodniczący Rady Grzegorz 
Myk na podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność obrad 
XL sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
W sesji udział wzięło 20 radnych na ogólny stan 21 radnych.  
 
Protokolant sesji Adela Rojek. 
 
W sesji udział wzięli również: 
 
1. P. Zygmunt Michalak - Burmistrz Koronowa. 
2. P. Andrzej Kołodziejczyk - Z-ca Burmistrza Koronowa. 
3. P. Sławomir Marszelski - Z-ca Burmistrza Koronowa. 
4. P. Aleksandra Szyszka - Skarbnik Gminy. 
5. P. Teresa Polus  - Sekretarz Gminy. 
6. P. Barbara Piłat  - Kierownik Wydziału RGG UM. 
7. P. Maria Musiał   - Kierownik Wydziału IPR UM. 
8. P. Janina Zakrzewska - Kierownik Wydziału Oświaty UM. 
9. P. Kazimierz Kolander - Radca prawny. 
10. P. Ryszard Chrzanowski -     Dyrektor ZGKiM w Koronowie. 
11. P. Wacław Goś  - Rolnik zam. Gościeradz 45. 
12. P. Barbara Grabowska - Dyrektor PUP w Bydgoszczy. 
 
 
Porządek obrad XL sesji, przesłany radnym wraz z materiałami na sesję: 
 
1. Otwarcie obrad XL sesji Rady Miejskiej w Koronowie.  
2. Stwierdzenie prawomocności obrad XL sesji. 
3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad XL sesji. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
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5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między 
sesjami Rady. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie o złożonych 
interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 

7. Składanie interpelacji.  
8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
9. Wręczenie listu gratulacyjnego Panu Wacławowi Goś za uzyskanie tytułu 

„Rolnik Pomorza i Kujaw 2005”. 
10. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Bydgoszczy o 

aktualnej sytuacji na rynku pracy i bezrobociu w Gminie Koronowo. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXVIII/438/05 

Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 
2006 rok. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletnim Planie 
Inwestycyjnym Gminy Koronowo na lata 2006 – 2010. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy Koronowo.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wykupu nieruchomości 
położonych na terenie Koronowa, przy ul. Kwiatowej. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia Medalu „ZA 
ZASŁUGI DLA ZIEMI KORONOWSKIEJ” oraz przyjęcia regulaminu jego 
nadawania. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania Statutu Wydziałowi 
Oświaty Urzędu Miejskiego w Koronowie. 

18. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
19. Zamknięcie obrad XL sesji. 
 
Ad. 1. Otwarcie obrad XL sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Obrady XL sesji Rady Miejskiej w Koronowie otworzył Przewodniczący Rady 
Grzegorz Myk.  
Powitał zaproszonych gości, radnych gminy, sołtysów, przedstawicieli: 
OKSM-ów i zakładów pracy, kierowników jednostek organizacyjnych Gminy, 
Burmistrza Koronowa, Zastępców Burmistrza Koronowa, Skarbnika Gminy, 
Sekretarza Gminy i pracowników Urzędu Miejskiego w Koronowie. 
 
Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad XL sesji. 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Grzegorz Myk stwierdził 
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prawomocność obrad XL sesji Rady Miejskiej w Koronowie.  
W sesji udział wzięło 20 radnych na ogólny stan 21 radnych.  
Radny nieobecny, usprawiedliwiony, Kazimierz Szewczyk.  
Listę obecności radnych dołączono do protokołu z obrad sesji. 
 
Ad. 3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad XL sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy są wnioski w sprawie zmian 
porządku obrad? 
 
Radny Tomasz Gordon – Wnoszę o wprowadzenie do porządku obrad 
dzisiejszej sesji punktu oznaczonego numerem 11a. – Rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego na realizację 
projektu z odnowy wsi pn. „Modernizacja budynku Wiejskiego Domu 
Kultury w Wierzchucinie Królewskim”. 
 
W głosowaniu wniosek radnego Tomasza Gordona przeszedł jednogłośnie 
20 głosami „za”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk odczytał po zmianie porządek obrad XL 
sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej 
w Koronowie. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - Kto wnosi uwagi lub zastrzeżenia do 
protokołu z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Koronowie? 
  
Radny Alfons Malinowski – Kiedy na poprzedniej sesji o głos poprosił  
Przewodniczący Rady Osiedla Pan Bogdziński Pan Przewodniczący 
stwierdził, że udzielenie głosu jest sprzeczne z ustawą o samorządzie 
gminnym. Uważam, że powinien tu stanowisko zająć radca prawny. Jeżeli 
Statut obowiązuje to wszystkich. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński  - Nie było potrzeby, ja odczytałem zapis ze 
Statutu Gminy § 12 ust. 3, który mówi, że Przewodniczący może zabrać 
głos na sesjach, nie ma jednak prawa do udziału w głosowaniach. 
 
Radny Alfons Malinowski – Pan Przewodniczący nie miał prawa powiedzieć, 
że to jest sprzeczne z ustawą.  
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – To było moje subiektywne 
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stwierdzenie. 
Proszę o opinię w tej sprawie radcy prawnego. 
 
Radca prawny Kazimierz Kolander – Zajmę stanowisko po zapoznaniu się z 
protokołem z sesji. 
 
Radni 17 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących się” i braku głosów 
„przeciw” przyjęli protokół z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa 
w okresie między sesjami Rady. 
 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między sesjami 
Rady przedstawił Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak.  
Radni do przedstawionego sprawozdania nie wnieśli uwag i zastrzeżeń. 
Sprawozdanie dołączono do protokołu z obrad sesji. 
 
Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych 
interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poinformował, że radni na ostatniej 
sesji Rady jak również w okresie między sesjami nie złożyli interpelacji. 
 
Ad. 7. Składanie interpelacji. 
 
Radny Tomasz Gordon 
 
„W imieniu mieszkańców gminy Koronowo zgłaszam interpelację do 
Burmistrza Koronowa. Interpelacja dotyczy wystąpienia do Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o ograniczenie tonażu do 10 ton dla 
pojazdów wjeżdżających do miasta Koronowa od strony zachodniej tj. ul. 
Nakielskiej i ul. Tucholskiej. 
Ograniczenie tonażu przyjeżdżających pojazdów ochroni zabytkową część 
Koronowa przed drganiami i hałasem. Powyższe ograniczenie nie miałoby 
dotyczyć autobusów.”  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Nie wiem, czy wprowadzenie tego 
ograniczenia rozwiąże problem. 
 
Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
Radny Tomasz Poraziński 
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Wnioski do Dyrektora ZGKiM: 

1. Proszę o większą ilość śmietników przy ul. Szosa Kotomierska na 
odcinku od sklepu P. Neumanna do skrzyżowania z ul. Al. Wolności. 

2. Zmianę ustawienia budki PCK przy ul. Szosa Kotomierska. 
3. Ograniczenie prędkości przy ul. Nadrzeczna i Zawadzkiego. 
 

Do Pana Burmistrza składam prośbę o wnioskowanie do odpowiednich 
organów o przedłużenie ograniczenia prędkości na trasie od skrzyżowania 
przy ul. Al. Wolności – Szosa Kotomierska do skrzyżowania Szosa 
Kotomierska – ul. Al. Jana Pawła II (koło Projprzemu). 
 
Radny Czesław Januszewski 
 
Zapytanie dotyczy pieszo-jezdni przy drodze krajowej nr 25 w miejscowości 
Mąkowarsko - Rybkowo. 
 
W związku z uczęszczaniem dzieci i młodzieży do szkoły w Mąkowarsku 
w/w odcinek drogi jest bardzo niebezpieczny. Nadmieniam, że ruch przy 
drodze krajowej, co roku rośnie. Pieszo - jezdnia pozwoli na bezpieczne 
przejście dzieci i młodzieży do szkoły oraz mieszkańców. 
Uważam, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w 
Bydgoszczy podejmie stosowną Decyzję w powyższej sprawie.    
 
Radny Alfons Malinowski 
 

1. Chciałbym podziękować Pani radnej Reginie Ostrowskiej i Panu 
posłowi Wojciechowi Mojzesowiczowi za interwencję w sprawie 
Punktu Informacyjnego ZUS w Koronowie. Bardzo serdecznie Pani 
dziękuję za pomoc w imieniu rencistów i emerytów. Przyczyniło się to 
do zwiększenia do trzech dni w tygodniu pracy tego punktu w 
Koronowie. 

2. Kto kontroluje tablice informacyjne wystawiane na dworcu PKS w 
Koronowie? Na tej tablicy napisane jest Lipniki, a wiem, że to są 
Lipinki. Dlaczego nie poprawiono na właściwą nazwę? 

3. Agencja Nieruchomości Rolnej jest władzą dla ludzi? Co jest z 
szambem w Gogolinie 10?  Jak długo można tę nieudolność  
tolerować? 

4. Kiedy będzie odnowiony: 
a) budynek Zespołu Szkół Zawodowych w Koronowie? Apeluję tu do 

radnych powiatowych, aby zajęli się sprawą wyglądu tego budynku. 
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b) budynek SP ZOZ w Koronowie przy ul. Dworcowej? 
 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Odnośnie map sprawę przekazałem 
do załatwienia Panu Rydelskiemu, który w Urzędzie Miejskim w Koronowie 
zajmuje się promocją gminy. Ówczesny Wydział Promocji te mapy 
zamawiał. 
  
Radny Piotr Jagielski 
Zapytania: 
 

1. Czy zostanie wybudowany dojazd do lądowiska dla śmigłowca w 
Koronowie? 

2. Jakie stanowisko w Urzędzie Miejskim w Koronowie jest 
odpowiedzialne za przygotowanie oferty inwestycyjnej na terenie 
Gminy? 

3. Ile osób ukarano w trakcie obowiązywania poprzedniej uchwały dot. 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy? Jakie to były kary 
i za jakie przewinienia? 

 
Radny Stanisław Gliszczyński 
 
Chciałbym bardzo serdecznie podziękować Panu dyrektorowi 
Chrzanowskiemu za szybką reakcję, jeśli chodzi o usytuowanie skrzyń z 
piaskiem na Osiedlu 1000-lecia w Koronowie. Dziękuję w imieniu 
mieszkańców. 
 
Zapytania do Burmistrza 
 

1. Kto był autorem pomysłu zasypywania dziur na ulicach OM 
Kotomierska piaskiem żwirowym? Czy nie ma innych technologii 
zasypywania i niwelowania dziur na ulicach? 

2. Na jakim etapie są prace związane z rozbudową skrzyżowania na 
drodze nr 25 (skrzyżowanie ul. Nakielskiej z droga nr 25)? 

Proszę o odpowiedzi na piśmie. 
 
Radny Jan Najdowski 
 
Zapytania: 
 

1. Czy jest możliwość zamontowania nowych barierek przy działce 
gminnej w Mąkowarsku  (teren skrzyżowania, gdzie stoi figura Pana 
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Jezusa)? 
2. Czy gmina może interweniować, aby CPN w Mąkowarsku przy swojej 

działce odśnieżał chodnik do cmentarza? 
3. Czy gmina i ile poniosła za pogrzeb mężczyzny z Lucimia, który 

zamarzł? Jeśli tak, to, za co? 
4. Ile jest w gminie zarejestrowanych psów – groźnej rasy? Jeśli są to, 

w jakim sołectwie lub mieście? Czy policja sprawdzała kojce tych 
psów pod względem bezpieczeństwa? 

5. Czy gmina może być sponsorem (chodzi o schroniska)? 
 
Przewodniczący Rady Osiedla OKSM Nr 4 w Koronowie Czesław Bogdziński 
 

1. Ścieżka pieszo-rowerowa Koronowo - Samociążek. Koszt robót 
1.304.427 zł. Na rok 2006 przeznaczono 50 tyś. zł.  
Na lata do 2010 nie ujęto dalszej realizacji. 

2. Kanalizacja Samociążek na lata 2006-2010. Nie ujęto sieci 
wodociągowej, którą można wykonać w pierwszym wykopie (działki 
terenów Latosa). 

3. Wiata przy ul. Hoffmanna nie ujęta w planach do 2010 roku. 
4. Czy nadmiar ziemi z wykopów przy budowie hali sportowo-

widowiskowej zostanie przeznaczony pod niwelację ulic: Orzechowej 
– dokończenie oraz ulicy na Skarpie? 

5. Budynek Urzędu Miejskiego przy ul. Pomianowskiego oszpeca miasto 
swym wyglądem – należy pomalować elewację z naprawą tynków. 

6. Chodnik przy ul. Witosa. Czy w ramach budowy chodnika zostanie 
przebudowany chodnik pomiędzy straganami na targowisku w 
kierunku ul. Pomianowskiego ok. 20 m. 

 
Proszę o pisemną odpowiedź na punkty: 1, 2, 4, 6. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk odczytał podziękowanie złożone przez 
Przewodniczącego Rady Gminy Osielsko i Wójta Gminy Osielsko za 
dobrosąsiedzkie podejście do tematu, jakim jest zmiana granic 
administracyjnych w związku z podjęciem w dniu 26 października 2005 
roku przez Radę Miejską w Koronowie Uchwały Nr XXXVI/415/05 w sprawie 
zmiany granicy administracyjnej pomiędzy Gminą Koronowo, a Gminą 
Osielsko na styku obrębów ewidencyjnych wsi Samociążek i wsi 
Bożenkowo.   
 
Ad. 9. Wręczenie listu gratulacyjnego Panu Wacławowi Goś za 
uzyskanie tytułu „Rolnik Pomorza i Kujaw 2005”. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Koronowie Grzegorz Myk i Burmistrz 
Koronowa Zygmunt Michalak złożyli życzenia i wręczyli list gratulacyjny 
Panu Wacławowi Goś zamieszkałemu w Gościeradzu w związku z 
uzyskaniem tytułu „Rolnik Pomorza i Kujaw 2005” w kategorii mleczarstwa. 
Instytucją zgłaszającą do konkursu była Kujawsko-Konińska Organizacja 
Produkcyjna Hodowców Bydła w Bydgoszczy. 
Życzenia i kwiaty Panu Wacławowi Goś złożyli ponadto radna Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego P. Regina Ostrowska oraz 
przedstawiciel Banku Spółdzielczego w Koronowie. 
 
Ad. 10. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w 
Bydgoszczy o aktualnej sytuacji na rynku pracy i bezrobociu w 
Gminie Koronowo. 
 
Informację o aktualnej sytuacji na rynku pracy i bezrobociu na terenie 
Gminy Koronowa przedstawiła Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w 
Bydgoszczy Barbara Grabowska. 
Informację na piśmie dołączono do protokołu z obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk ogłosił 10 minutową przerwę w 
obradach sesji. 
Po przerwie przewodniczący obrad wznowił obrady XL sesji. 
 
Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XXXVIII/438/05 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2006 rok. 
 
Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję. 
Brak dyskutantów. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  
Uchwała Nr XL/465/06 zmieniająca Uchwałę Nr XXXVIII/438/05 
Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy na 2006 rok podjęta została 19 głosami „za”, przy braku 
głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym” w głosowaniu 
jawnym imiennym radnych. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do niniejszego protokołu. 
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Ad. 11a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 
kredytu bankowego na realizację projektu z odnowy wsi pn. 
„Modernizacja budynku Wiejskiego Domu Kultury w 
Wierzchucinie Królewskim”. 
 
Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Jaka jest wartość kosztorysowa i jaki jest to 
zakres? 
 
Burmistrz Zygmunt Michalak - Wartość wynosi 101.053,19 zł. Zakres prac 
to: wymiana okien, drzwi i orynnowania, wykonanie sufitów i elewacji 
zewnętrznej. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
Uchwała Nr XL/466/06 w sprawie zaciągnięcia kredytu 
bankowego na realizację projektu z odnowy wsi pn. 
„Modernizacja budynku Wiejskiego Domu Kultury w 
Wierzchucinie Królewskim” podjęta została jednogłośnie 20 
głosami „za”, przy braku głosów: „przeciw” i „wstrzymujących 
się” w głosowaniu jawnym imiennym radnych. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 
Wieloletnim Planie Inwestycyjnym Gminy Koronowo na lata 2006 
– 2010. 
 
Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję. 
Brak dyskutantów. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  
Uchwała Nr XL/467/06 w sprawie zmian w Wieloletnim Planie 
Inwestycyjnym Gminy Koronowo na lata 2006 – 2010 podjęta 
została jednogłośnie 20 głosami „za”, przy braku głosów: 
„przeciw” i „wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym 
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imiennym radnych. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji. 
  
Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 
Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 
 
Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Pytanie czysto hipotetyczne dotyczące treści 
uchwały § 1 ust. 2 dotyczy zmiany § 19 pkt 3. „Przedsiębiorstwo może 
odmówić wydania warunków technicznych przyłączenia do sieci w 
przypadku braku technicznych możliwości podłączenia do sieci lub braku 
zdolności posiadanych urządzeń do dostarczenia wody lub odbioru   
ścieków”. Kupiłem działkę od gminy. Na tym terenie nie ma uzbrojenia, nie 
ma sieci kanalizacyjnej, nie ma sieci wodociągowej. Chcę się budować. 
Zgłaszam wniosek o wydanie warunków przyłączenia. Co się dzieje dalej? 
Jakie ja mam możliwości jako mieszkaniec?  
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Jeżeli w najbliższej okolicy taka 
zbiorcza instalacja jest, wówczas ZGKiM wydaje warunki, z których wynika, 
że jest możliwość podłączenia się do sieci kanalizacyjnej czy wodociągowej. 
Jeśli wodociąg, czy kanalizacja jest w jakiejś odległości wówczas może 
odmówić, bo jeśli wyda takie warunki to później pretensje są do ZGKiM, że 
warunki wydał, a nie ma możliwości włączenia się do zbiorczej sieci, 
ponieważ trzeba będzie wybudować zbiorczą sieć odcinka dwustu, czy 
trzysta metrów. Stąd w projekcie uchwały taki zapis. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński - Kupiłem działkę od gminy, chcę się 
budować, a w pobliżu nie ma sieci, co dalej? 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk -  tu warunki będą odmowne. Może  
Pan sobie wybudować szambo - zbiornik bezodpływowy. 
 
Przewodnicząca Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska, 
Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Danuta Czarnotta – Komisja ten 
projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.  
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  
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Uchwała Nr XL/468/06 w sprawie zmiany Regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków podjęta została 18 
głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym imiennym radnych. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Wnoszę o nie czytanie załącznika 
projektu uchwały, czyli regulaminu. 
 
Wniosek Przewodniczącego Rady Grzegorza Myka przeszedł jednogłośnie 
20 głosami „za”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję nad projektem 
uchwały. 
 
Radny Tomasz Gordon – Pragnę podzielić się z Państwem kilkoma 
uwagami. Dotyczą one zapisu w § 1 ust. 1 punktu 8, który brzmi: 
Właściciele nieruchomości zobowiązani są do utrzymania czystości i 
porządku na terenie nieruchomości zgodnie z art. 5 ustawy z dnia 13 
września 1996r. - o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 
a w szczególności: oczyszczania ze śniegu, lodu i innych zanieczyszczeń z 
chodników położonych wzdłuż nieruchomości. 
Na Komisji mówiono nam, że zapis ten wynika z ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach. Moim zdaniem jest to zrzucanie 
obowiązków z zarządy drogi na obywateli. Płacimy podatki, kierowcy przy 
zakupie paliwa płacą podatek drogowy, który kasuje właściciel lub zarządca 
drogi, a odśnieżanie zrzuca się na tych właścicieli, których nieruchomość 
przylega do chodników. 
W przypadku drogi gruntowej ta część wydzielona dla ruchu pieszego ma 
być odśnieżana na szerokość 1,5 m. Jak to się ma do tego, że część dróg 
gruntowych ma piątą, czy szóstą kolejność odśnieżania, a obywatel ten, 
który mieszka przy drodze gruntowej ma zgodnie z tą zasadą odśnieżać w 
pierwszej kolejności. Tu trzeba byłoby określić, co oznacza nieruchomość? 
Czy rolnik, którego nieruchomość położona jest w kilometr w polu jest 
obowiązany tę drogę gruntową odśnieżać? Jest jeszcze inna sprawa np. 
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droga krajowa w Mąkowarsku. Zarządca drogi, czy firma, której to zlecił 
odśnieża tę drogę, zgarnia śnieg na chodnik, wówczas ten właściciel 
nieruchomości zobowiązany jest zgodnie z przepisami usunąć ten śnieg z 
chodnika.  
Uważam, że należałoby wystąpić do ustawodawcy o zmianę ustawy w tym 
zakresie. 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – Po zmianach, które wprowadziła 
wczoraj do projektu uchwały Komisja branżowa, generalnie nie widzę 
wątpliwości związanych, co do ewentualnego usuwania śniegu, czy lodu z 
poboczy dróg gruntowych. Bo skoro nie określiliśmy, od jakiego to miejsca 
liczyć tę część przeznaczoną na ruch pieszych, bo nie ma wyznaczonej 
części, więc też nie ma mowy o ewentualnym usuwaniu śniegu czy lodu. 
Ta wątpliwość, z którą podzielił się tu Pan radny Gordon, czy przepis 
nakładający na właścicieli nieruchomości obowiązek usuwania śniegu i ludu 
z chodników niebędących ich własnością, tylko przyległych do ich 
własności, to w roku 1999 przepis o czystości i porządku trochę inaczej 
brzmiał, ale sens miał ten sam. „Właściciele nieruchomości zapewniają 
utrzymanie porządku i czystości przez: oczyszczanie ze śniegu i lodu oraz 
usuwanie błota i innych zanieczyszczeń z chodników położonych wzdłuż 
nieruchomości”. Przepis ten był zaskarżony do Trybunału Konstytucyjnego 
przez Rzecznika Praw Obywatelskich oraz Polską Unię Właścicieli 
Nieruchomości. Zarzucali oni temu przepisowi naruszenie zasady 
demokratycznego państwa prawnego, praworządności, równej ochrony 
własności. Konkluzja Trybunału Konstytucyjnego jest taka. „Przepis ten jest 
szczególnym obowiązkiem nałożonym przez ustawodawcę, nie jest 
niezgodny z Konstytucją i w związku z tym przepis ten, że tak powiem w 
swoim brzmieniu został utrzymany i obowiązuje na terenie Rzeczypospolitej 
Polskiej. Czy uważamy to za słuszne, czy też nie? Ona obowiązuje. 
Czy ta odpowiedź wystarczy Panu radnemu? 
 
Radny Tomasz Gordon – Tylko w części. My mieszkańcy zabiegamy, aby 
budować coraz więcej chodników. Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i 
Autostrad przed przystąpieniem do budowy chodników zwraca się do 
właścicieli gruntów o ich sprzedaż, po tym my mamy te chodniki odśnieżać. 
Z tym punktem się nie zgadzam i sam wystąpię z wnioskiem do 
ustawodawcy o zmianę przepisu. 
 
Radny Jan Najdowski – Pan radny Gordon ma sto procent racji. Chociaż już 
chodnik zostałby pobudowany na przeciwko mojego okna, czy przy mojej 
działce, ja będę tak szczęśliwy, będę z przyjemnością w zimie go odśnieżał.  
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Prawda jest, co do zarządcy drogi. Drwale pracujący w lesie kupują paliwo, 
powinni piłami motorowymi po szosie jeździć, bo tam jest podatek. 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski - Rozumiem, że chodzi o podatek 
drogowy i akcyzę zawartą w benzynie? 
 
Radny Jan Najdowski - Jest wyjście z tej sytuacji, ponieważ rady sołeckie 
otrzymują złotówkę na mieszkańca, jedni mniej drudzy więcej. W 
Castoramie można kupić maszynę, która kosztuje 2.700 zł. wyposażona w 
dwie kosiarki rotacyjne 1,5 m szerokości i pług z przodu. Rady sołeckie 
tam, gdzie są chodniki niech kupią tę maszynę i na całej długości w 
sołectwie można chodniki odśnieżać. 
 
Radny Tadeusz Klonowski – Mnie nasuwa się taka refleksja, a mianowicie 
to, że przepis reguluje chodnik przylegający bezpośrednio do granicy 
działki. A jeżeli między granicą działki, a granicą jezdni jest odległość 2 
metrów przestrzeni, jak wtedy ma się zachować właściciel działki? 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – Przepis mówi bezpośrednio 
przyległa i tak jak orzecznictwo stwierdza, jeżeli ten chodnik od granicy 
jezdni dzieliłby chociażby półmetrowy pas zielony, już właściciel 
nieruchomości przyległej obowiązku czyszczenia tego chodnika nie ma, 
tylko odpowiedni zarząd dróg. 
 
Radny Maciej Makowski – Wiele poprawek moich zostało już przyjętych do 
tego regulaminu wniesionych na Komisji branżowej. Mam olbrzymią prośbę 
do Pana Burmistrza, który jest odpowiedzialny za wprowadzenie tego 
regulaminu w życie. O to żeby to wyłącznie nie było nam dane, a potem 
wsadzone do biurka. Jeszcze przez te parę miesięcy, gdy będę radnym, 
będę kontrolował, będę monitorował jak naprawdę jest ten regulamin 
przestrzegany. Bo, to, że pięknie piszemy, żeby każdy po swoim psie 
posprzątał. Co dalej się z tym dzieje? Nic. Nikt nie został podczas 
obowiązywania poprzednich zasad, z tego, co otrzymałem informację 
ukarany. Pogrożono palcem komuś, przez trzy lata. Czas najwyższy nie 
tylko pisać to, co nam ustawa nakazuje i rzucić sobie do szuflady. Uważam, 
że czas też egzekwować te uchwały, które podejmujemy. Są służby, są 
osoby w Urzędzie, które za to odpowiadają i powinny wziąć sobie do serca 
to, że nie tylko my podniesiemy dzisiaj rękę, czy powiemy, za, ale również 
żeby sobie wzięły do serca, to, że trzeba tego przestrzegać.  
 
Radny Piotr Jagielski – Generalnie podobają mnie się zapisy w tym 
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regulaminie i mam nadzieję, że w konsekwencji stosowania tych zapisów 
przestaniemy wyręczać się dziećmi, które będą sprzątały w ramach jakiś 
tam kolejnych akcji i zostawiały worki ze śmieciami wzdłuż drogi, a potem 
dalej trzeba będzie je sprzątać. Mam pytanie, w jaki sposób zostaną 
spopularyzowane na terenie gminy te zapisy regulaminu? Czy tylko będzie 
ta uchwała opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego, czy Urząd zamierza w jakiś sposób to propagować 
dalej? 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – Właściwa publikacja w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego powoduje, że ten 
regulamin już obowiązuje wszystkich mieszkańców. Myślimy tutaj o 
poważnej akcji informacyjnej i promocyjnej o tym, że nowa regulacja 
weszła w życie. To będzie zamieszczenie na stronie internetowej, wysłanie 
do OKSM-ów, wszystkich sołtysów. Zamierzamy ją także wysłać do szkół. 
Zorganizujemy jakiś konkurs wiedzy na temat tych zasad, tego regulaminu. 
Są jeszcze kwestie otwarte, ale na pewno ta popularyzacja będzie bardzo 
szeroka, tak, żeby każdy mógł poznać treść regulaminu, który będzie go 
obowiązywał. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Mam takie pytania. § 4 ust. 4 mówi „Kosze 
uliczne należy rozmieszczać w parkach, zieleńcach itd. W zwartej 
zabudowie nie rzadziej niż 1 kosz co 50 m, a w zabudowie jednorodzinnej i 
zagrodowej nie rzadziej niż 1 kosz co 200 m.”  
Chciałbym się dowiedzieć, jakie na dzień dzisiejszy przy uchwaleniu tego 
regulaminu będziemy musieli ponieść koszty i jakie środki będą musiały być 
przekazane do ZGKiM-u?, aby te warunki spełnić. Czy gmina, nie ZGKiM 
robiła jakieś przymiarki, jakieś symulacje kosztów, by wykonanie tych 
zapisów egzekwować od siebie, które Rada uchwali? 
Drugie pytanie dotyczy rozdziału trzeciego, § 9 pkt 6 – w przypadku 
istnienia kanalizacji sanitarnej, właściciele nieruchomości zobowiązani są 
podłączyć do niej swoją nieruchomość (lub przełączyć) oraz zlikwidować 
szambo w terminie pół roku od dnia zakończenia budowy kanalizacji. 
Pierwsza moja prośba to proszę zastanowić się nad zmianą stylistyczną 
tego zdania i brzmiałoby to i taki wniosek również składam o zmianę „W 
przypadku istnienia kanalizacji sanitarnej, właściciele nieruchomości 
zobowiązani są podłączyć lub przełączyć do niej swoją nieruchomość oraz 
zlikwidować szambo w terminie pół roku od dnia zakończenia budowy 
kanalizacji.” A pytanie jest, w jaki sposób będzie ten zapis respektowany i 
jak to wygląda na przykładzie budowa kanalizacji Mąkowarsko i budowa 
kanalizacji Osiedle Kotomierska? Chciałbym się dowiedzieć ile osób w tym 
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momencie jest niepodłączonych, a kanalizacja jest. Dotyczy to 
Mąkowarska, Osiedla Kotomierska ewentualnie Gościeradza. Bo rozumiem, 
że po wejściu w życie zacznie obowiązywać termin półroczny? To jest to 
przymuszenie.  W jaki sposób i jakie instrumenty Urząd ma, aby to 
egzekwować? 
Wniosek radnego Stanisława Gliszczyńskiego o zmianę zapisu w rozdziale 
trzecim w § 9, pkt 6 zgłoszony wyżej przeszedł jednogłośnie 20 głosami 
„za”. 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – Co do przymuszenia kogoś do 
podłączenia się do sieci kanalizacyjnej taki obowiązek włączenia się do sieci 
kanalizacyjnej, jeżeli jest taka możliwość sformułowany jest wprost w 
ustawie o utrzymaniu czystości i porządku na terenie gminy. Nie wskazano 
tylko, w jakim czasie. Mając teraz zapis stosowny w uchwale możemy 
wszcząć postępowanie dotyczące przymusowego włączenia osoby, która 
tego unika. Po wydaniu decyzji administracyjnej i jej uprawomocnieniu się 
będzie możliwość przymusowego włączenia tejże osoby, a więc drogą 
administracyjną do czegoś tego będzie można przymusić.  
Kwestia ile osób nie zostało włączonych? Tu konkretnej liczby nie podamy, 
ale nie są to duże ilości. 
 
Pan radny Stanisław Gliszczyński poprosił o przedstawienie dokładnej 
statystyki na piśmie. 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – Co do koszy ulicznych. W 
poprzedniej uchwale konkretnej normy na posadowienie koszy ulicznych 
nie było (tu zaznaczam chodzi o kosze uliczne) dotyczy to generalnie 
terenów zwartej zabudowy. Natomiast ta norma też dopuszcza jakieś 
granice interpretacyjne. W zapisie jest wskazane, aby ustawiać w zwartej 
zabudowie nie rzadziej niż 1 kosz, co 50 m, w zabudowie jednorodzinnej i 
zagrodowej nie rzadziej niż 1 kosz, co 200 m. Jest wskazane. Więc to też 
będzie od oceny zależało i jak to się mówi od konkretnej zabudowy, 
konkretnej sytuacji. Co do koszy? Dwa lata temu zakupiliśmy 100 koszy, w 
roku bieżącym zamierzamy dokonać kolejnego zakupu. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Proszę o przedstawienie przez Panią 
Przewodniczącą opinii komisji branżowej. 
 
Przewodnicząca Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska, 
Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Danuta Czarnotta – Komisja ten 
projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie większością głosów. 



 16 

 
Radca prawny Kazimierz Kolander -  Chciałbym krótko nawiązać do 
wystąpienia Pana radnego Gordona. My jako jednostka publiczna jesteśmy 
w szczególności zobowiązani do przestrzegania prawa, jeżeli jest zapis 
ustawowy, to ta odpowiedzialność wynika z ustawy. Nawet gdybyśmy ten 
paragraf pierwszy, punkt ósmy wykreślili to i tak istnieje odpowiedzialność 
właściciela nieruchomości. Jeżeli ten przepis został zbadany przez Trybunał 
Konstytucyjny i Trybunał orzekł, że ten przepis zgodny jest z ustawą to w 
tej chwili dyskusja, że to właścicielom nieruchomości się nie podoba jest 
jak gdyby bezprzedmiotowe. A po drugie proszę jeszcze zważyć na taką 
kwestię, że my jako mieszkańcy chodzimy po oblodzonych i 
nieodśnieżonych chodnikach, również to dla nas tu obecnych stwarza 
określone zagrożenie, co do możliwości wypadku. A w przypadku upadku 
takiego, który skończyłby się śmiercią to jest odpowiedzialność 
prokuratorska tego właściciela nieruchomości i o tym powinniśmy 
pamiętać, że mamy prawo. Możemy dyskutować, czy jest dobre, czy złe. 
Pan radny Gordon ma prawo poprzez posłów uruchomić inicjatywę 
ustawodawczą. Ale póki, co jest takie prawo, my to prawo mamy 
obowiązek przestrzegać. 
 
Radny Jan Najdowski – Kosze mają być ustawione przy chodnikach, a stoją 
na chodnikach. Nie powinno być to zaznaczone?  Kosz zajmuje pół metra 
przejścia dla pieszych na każdym chodniku w całym kraju. Taki jest fakt. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  
Uchwała Nr XL/469/06 w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy Koronowo podjęta została 
18 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym się” w głosowaniu jawnym imiennym radnych. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji. 
 
Ad. 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wykupu 
nieruchomości położonych na terenie Koronowa, przy ul. 
Kwiatowej. 
 
Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję. 
 
Radny Alfons Malinowski - Jaka w przybliżeniu jest cena tego gruntu? 
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Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – W sprawie wykupu gruntu 
odbyliśmy z właścicielami spotkanie. Prowadziliśmy negocjacje. Był 
właściciel gruntów, który żądał 100 zł. za metr². Cena wywoławcza za 1 
metr² wynosi od 10 – 20 zł. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  
Uchwała Nr XL/470/06 w sprawie wykupu nieruchomości 
położonych na terenie Koronowa, przy ul. Kwiatowej podjęta 
została jednogłośnie 20 głosami „za”, przy braku głosów: 
„przeciw” i „wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym 
imiennym radnych. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia 
Medalu „ZA ZASŁUGI DLA ZIEMI KORONOWSKIEJ” oraz przyjęcia 
regulaminu jego nadawania. 
 
Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję. 
 
Radny Tadeusz Klonowski – Czy istniejący obecnie medal „Za zasługi dla 
Ziemi Koronowskiej’ jeszcze funkcjonuje i ile było przyznanych tych medali? 
Bo nasuwa mnie się tutaj taka wątpliwość, że ustanawianie tego medalu 
jest jakimś nonsensem. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Medal poprzedni był ustanowiony 
jako medal okolicznościowy z okazji 100-lecia sportu w Gminie Koronowo i 
był w określonym nakładzie, który się wyczerpał. Dlatego proponuję 
żebyśmy uchwalili nowy medal już nie okolicznościowy, tylko do użytku na 
stałe. Żeby można było wręczać je osobom, które zasłużyły się dla Gminy. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Co jest awersem, a co jest rewersem tego 
medalu? 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Gdzie jest godło czyli pierwsza część 
to awers, druga część to rewers. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  
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Uchwała Nr XL/471/06 w sprawie ustanowienia Medalu „ZA 
ZASŁUGI DLA ZIEMI KORONOWSKIEJ” oraz przyjęcia regulaminu 
jego nadawania podjęta została 16 głosami „za”, przy 1 głosie 
„przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym 
imiennym radnych. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania Statutu 
Wydziałowi Oświaty Urzędu Miejskiego w Koronowie. 
 
Salę obrad opuścili radni: Maciej Makowski, Piotr Jagielski i Tomasz 
Poraziński. Obecnych 17 radnych. 
 
Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Wnoszę o nie czytanie załącznika 
projektu uchwały. 
Wniosek przeszedł jednogłośnie 17 głosami „za”. 
 
Obecnych 18 radnych. Wrócił radny Piotr Jagielski. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję. 
Brak dyskutantów. 
 
W głosowaniu udział wzięło 18 radnych. Nie głosowali chwilowo nieobecni 
radni: Maciej Makowski i Tomasz Poraziński. 
Uchwała Nr XL/472/06 w sprawie nadania Statutu Wydziałowi 
Oświaty Urzędu Miejskiego w Koronowie podjęta została 
jednogłośnie 18 głosami „za”, przy braku głosów: „przeciw” i 
„wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym imiennym radnych. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 18. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak: 
 
1. Sprawa osuwisk na terenie Koronowa jest na dzień dzisiejszy 

ogromnym problemem. Mamy osiem miejsc osuwiskowych, w których 
dostrzega się znaczące osunięcia. My dla sześciu naszych osuwisk 
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mamy opracowane karty osuwiskowe, mamy je ocenione przez 
Państwowy Instytut Geologiczny, są one zgłoszone i skierowane do 
Biura ds. Klęsk Losowych w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i 
Administracji celem włączenia tychże zadań do projektów, które są 
przez to biuro analizowane. Jeśli chodzi o to ostatnie osuwisko, które 
ujawniło się przy ujściu wód oczyszczonych przy oczyszczalni ścieków 
jest to splot dwóch czynników: raz wody uchodzącej, a więc tej 
oczyszczonej, która być może niedokładnie kontrolowana 
penetrowała złoża, a dwa również i to, że jest to teren leżący w 
obrębie osuwiska w rejonie koronowskim. Żeby sprawdzić to 
dokładnie wystąpiliśmy do Marszałka Województwa Kujawsko-
Pomorskiego z pismem o zabezpieczenie środków na badania 
geologiczne. Takie pismo zostało już skierowane, ponieważ geolog 
wojewódzki, który podlegał pod wojewodę od 1 stycznia 2006 roku 
podlega pod marszałka. Czekamy na decyzję marszałka. 
Przygotowane też mamy pismo do wojewody w celu powołania 
specjalnej komisji, która by dokonała swojej oceny i wydała opinię, 
ponieważ żeby wprowadzić takie zadanie do sfinansowania to taką 
drogę administracyjną trzeba przejść. Takie działania w sprawie 
osuwisk już od ubiegłego roku czynimy i myślimy, że dwa te 
najistotniejsze uda nam się do realizacji wprowadzić. Likwidacja 
osuwisk, to nie są tanie inwestycje.  
Propozycje, aby ograniczyć tonaż wjeżdżających pojazdów od strony 
zachodniej do Koronowa na pewno rozważymy, tylko trzeba zobaczyć 
czy w ten sposób nie spowodujemy innego pogorszenia. Wprowadzić 
ograniczenie od strony ul. Nakielskiej, czy od strony ul. Tucholskiej?  
Jedna i druga ulica jest zagrożeniem. Natomiast bezwzględnie 
ograniczyć będzie bardzo trudno, ponieważ trzeba będzie dojechać do 
zakładów na terenie miasta np. do zakładu Projprzem. Temat 
rozważymy, przeanalizujemy z fachowcami, czy interpelacja Pana 
radnego Gordona będzie mogła być zrealizowana. 

2. Odpowiadając na zapytanie Pana radnego Malinowskiego chcę 
powiedzieć, że są ludzie odpowiedzialni za kontrolę tablic 
informacyjnych i ta pomyłka, która jest na tej tablicy dotycząca 
Lipnik, a nie Lipinek jest dostrzeżona i postaramy się to zmienić. 

3. Wniosek dotyczący porządkowania, malowania SP ZOZ-u przy ul. 
Dworcowej.  
Nie ukrywam, że jeśli chodzi o ten obiekt wspólnie z Panem 
dyrektorem Nowakiem zastanawialiśmy się jak go ostatecznie 
zagospodarować. Czy i na ile będzie on potrzebny? Jeśli uda nam się 
wprowadzić do realizacji to przedsięwzięcie programowe dotyczące 
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rozbudowy SP ZOZ-u przy ul. Paderewskiego. Co dalej z RUM-ami 
będzie, bo przecież na dzień dzisiejszy temat ten nie jest 
dokończony? Na dzień dzisiejszy jednak wszystko wskazuje na to, że 
będzie powrót i być może wówczas te pomieszczenia będą potrzebne. 
Postaram się, jeśli chodzi o kwestie tej bieżącej elewacji rozwiązać, 
bo to nie tylko elewacja zewnętrzna, ale i drzwi wejściowe do tego 
budynku też wymagają remontu, naprawy czy wymiany. Weźmiemy 
to pod uwagę i wspólnie z dyrektorem SP ZOZ-u w ciągu najbliższych 
dwóch, trzech miesięcy podejmiemy stosowne decyzje.  

4. Pan radny Jagielski zapytuje, kiedy będzie wybudowany dojazd do 
lądowiska. W tej chwili rozpoczęty jest plac budowy w tym rejonie. 
Prowadziłem rozmowy z dyrektorem i z pracownikami SPZOZ, czy tak 
bardzo brak tego dojazdu utrudnia dotarcie do lądowiska. W ocenie, 
czy opinii usłyszałem, że nie jest to najpilniejsze zadanie, czy praca, 
która powinna być wykonana. Odpowiadając tutaj wprost myślę, że 
dokonamy tego w sposób jednoznaczny, bo dotyczy to parę 
dosłownie metrów. Zrobimy to we własnym zakresie przy pomocy 
naszego zakładu gospodarki komunalnej. 

5. Do kogo ma pójść inwestor? Ludzie, którzy przyjeżdżają, czy 
kontaktują się z nami, przede wszystkim kontaktują się bezpośrednio 
ze mną. W zależności od tego jak przebiegają rozmowy i na ile są 
poważne te zamierzenia, bo przychodzą często ludzie, którzy mają że 
tam powiem urojone pewne jakieś swoje plany. Liczą tylko na ulgi, 
umorzenia i dotacje ze strony gminy. Różne są te propozycje, chociaż 
te ostatnie, które są prowadzone w sprawie b. Kofamy, są one dosyć 
daleko już posunięte. Myślę, że jest to poważny inwestor, który w 
najbliższych miesiącach po uporaniu się z tymi dokumentacyjnymi 
historiami rozpocznie przyzwoitą produkcję i co najmniej 15-20 ludzi 
zatrudni. Podobnie, jeśli chodzi o inwestora, który chce wejść na 
teren b. Centrali Nasiennej. Myślę, że też jest to temat, który z 
należytym pożytkiem dla środowiska, dla społeczeństwa i 
zagospodarowania tego terenu się zakończy. Jeśli są to poważni 
inwestorzy, po rozmowie ze mną kierowani są do Pani Kierownik 
Wydziału Inwestycji i Planowania, czy do Wydziału Rolnictwa.  

 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk: 
 

1. Rozpocznę od udzielenia odpowiedzi na zapytanie Pana radnego 
Porazińskiego odnośnie ustawienia znaków ograniczających prędkość 
na ulicach: Zawadzkiego i Nadrzecznej. Otóż takiej możliwości 
obecnie nie dają nam przepisy, ponieważ w myśl ustawy – Prawo o 
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ruchu drogowym i rozporządzenia Ministra Infrastruktury do tejże 
ustawy znaki stawia się tylko na drogach utwardzonych. Natomiast 
na drogach gruntowych tylko znaki kierunkowe, miejscowości i 
ewentualnie, gdy jest jakieś zagrożenie. Wówczas całkowicie drogę 
wyłącza się z ruchu.  Jest tylko przypadek na przejazdach 
kolejowych, czy przed przejazdami, gdzie stawia się znaki. W innych 
przypadkach takiej możliwości nie ma. 

2. Jeżeli chodzi o ograniczenie prędkości na ul. Szosa Kotomierska na 
odcinku od Al. Wolności do Al. Jana Pawła II tutaj zwrócimy się do 
zarządcy drogi z wnioskiem o rozważenie możliwości wprowadzenia 
ograniczenia prędkości. 

3. Pytanie Pana radnego Czesława Januszewskiego dotyczyło 
możliwości ułożenia chodnika, ścieżki pieszo-rowerowej łączącej 
miejscowość Rybkowo z Mąkowarskiem. Takie rozmowy prowadzimy 
już od pewnego czasu i jest duża szansa na wykonanie tej inwestycji 
pod warunkiem, że Gmina przygotuje to zadanie formalnie, a więc 
przygotuje dokumentację i wykupi niezbędne tereny pod to zadanie. 
Wówczas śmiało możemy liczyć na dużą pomoc ze strony Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. W związku z tym należałoby na 
rok 2007 przewidzieć takie fundusze i wówczas być może, że w roku 
2007 można byłoby to zadanie przeprowadzić. 

4. Pan radny Gliszczyński zadał pytanie jak daleko są posunięte prace 
związane z modernizacją skrzyżowania jak wyjeżdżamy w Koronowa, 
czyli na ciągu ul. Nakielskiej. Tutaj mamy potwierdzenie, że 
praktycznie dokumentacja jest już na ukończeniu. Pozwolenie na 
budowę będzie wydane prawdopodobnie w II kwartale. Tak od 
strony formalnej to wygląda. Jeśli chodzi o samą realizację, mamy 
ustalone, że to zadanie ma być w tym roku realizowane, chociaż 
dochodzą nas niepokojące informacje, że w związku z tym, iż w 
budżecie państwa zmniejszono finanse, środki na krajowy program 
drogowy mogą być z tego tytułu jakieś problemy. Póki, co mamy 
nadzieję, że to zadanie w tym roku będzie wykonane. 

5. Przewodniczący OKSM-u P. Bogdziński zadał kilka pytań dotyczących 
w zasadzie wieloletniego planu inwestycyjnego. Jeżeli chodzi o 
ścieżkę pieszo-rowerową łączącą Koronowo z miejscowością 
Samociążek dla przypomnienia podaję jest to zadanie starostwa 
powiatowego. W roku bieżącym starostwo zadanie to będzie 
kontynuować. Wiemy, że na pewno będzie zabezpieczona ze strony 
Gminy kwota 50 tyś. zł. Będziemy wspólnie to zadanie realizować od 
miejsca, gdzie zakończono w ubiegłym roku aż do wysokości sklepu 
P. Neumanna. Takie są założenia. Co do wpisania zadania pn. 
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kanalizacja sanitarna dla Samociążka i OM Samociążek nie ma 
sprawy, dopiszemy też wodociąg.  
Możliwość postawienia wiaty na przystanku przy ul.  Hoffmanna 
rozważymy taką możliwość. Są środki finansowe zabezpieczone w 
budżecie gminy na wiaty i być może tutaj, wygospodarujemy, jeśli 
chodzi o zakup tej jednej wiaty.  
Co do możliwości pozyskania ziemi z budowy hali widowiskowo-
sportowej tutaj z bilansu robót ziemnych wynika, że tam 
prawdopodobnie brakuje ziemi i trzeba będzie tej ziemi dowieźć? 
Także możliwości pozyskania ziemi nie ma. Na sesji grudniowej 
informowaliśmy, że ZGKiM w Koronowie otrzymał w ubiegłym roku 
środki niezbędne do poprawienia nawierzchni dróg właśnie na tym 
osiedlu m.in. drogi ulic: Na Skarpie, Podmiejskiej i Dalekiej. Jak będą 
sprzyjające warunki ZGKiM tej naprawy dróg dokona.  
Możliwość wykonania elewacji na budynku Urzędu przy ul. 
Pomianowskiego. Tutaj chciałbym przypomnieć, że w tym roku 
zamierzamy wykonać generalny remont sali sesyjnej poprzez 
docieplenie sufitu, wymianę systemu grzewczego  i w pierwszej 
kolejności środki pójdą na ten cel. Mamy też na uwadze, że trzeba 
wykonać elewację tego budynku. Nie wiem czy będzie to w tym 
roku, czy w przyszłym, ale na pewno w niedługim czasie.  
Padło też pytanie o możliwość czy przewidzenie przedłużenia 
chodnika łączącego ul. Witosa z ul. Pomianowskiego. To zadanie w 
zasadzie wykonali sami zainteresowani. Przemyślimy Pana sugestię i 
udzielimy informacji. 

 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski: 
 

1. Opowiadając na wniosek Pana radnego Porazińskiego w sprawie 
ustawienia większej ilości koszy na śmieci przy ul. Szosa Kotomierska 
na odcinku od sklepu Pana Neumanna do skrzyżowania z ul. Al. 
Wolności w świetle tego, co dzisiaj uchwalono przyjrzymy się tej 
ulicy. Tak jak mówiłem zakupimy dodatkowe kosze uliczne. Myślę, że 
da się coś zrobić w tej sprawie. 

2. Zmiana ustawienia budki PCK przy ul. Szosa Kotomierska. Też ten 
temat przyjmujemy do wyjaśnienia, bo mamy podpisaną umowę na 
udostępnienie terenu. Jak ten wniosek będzie można spełnić, aby tę 
budkę przesunąć, to uczynimy to. 

3. Odpowiadając na zapytanie Pana radnego Jagielskiego dotyczące 
egzekwowania poprzedniej uchwały w sprawie utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy powrócę do wczorajszego posiedzenia 
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Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 
Komunalnej i Przestrzennej. Pracownik nie dość wyraźnie to 
zaznaczył. Otóż w wyniku zmiany przepisów, które właściwie wejdą w 
życie dopiero w marcu 2006 r. to wtedy wówczas będzie nakaz 
obowiązkowego odbioru odpadów stałych, czy ciekłych z 
nieruchomości, która odpowiednio zawartej umowy nie ma. Do chwili 
obecnej burmistrz takiego obowiązku nie ma. Może to zorganizować. 
Natomiast, co do ukarania mieszkańców. Temat jest bardzo delikatny 
i złożony. W roku 2005 dokonano ponad 250 prawie 300 lustracji 
nieruchomości w zakresie zawartych umów. Część były to kontrole 
wykonywane przy współudziale funkcjonariusza policji. To 
funkcjonariusz decydował o wyciągnięciu konsekwencji karnych, czy 
wykroczeniowych. Najczęściej kończyło się na pouczeniu. Część 
kontroli to kontrole zza biurka na wezwanie burmistrza. Te wezwania 
szły najczęściej do osób bardzo niezamożnych. Z tego, co mi 
przygotowano jedna sprawa zakończyła się sądem grodzkim. Co do 
reszty?  Proszę przyjąć takie wyjaśnienie. Jest szereg mieszkańców 
naszej gminy, dla których kwota najniższego mandatu 50, czy 90 
złotowego to jest kwota bardzo wysoka. Moim zdaniem lepiej jest, 
jeżeli ta osoba nie uiści tego mandatu, a w zamian kupi kosz na 
śmieci i przez trzy kwartały ma środki, aby ten kosz opróżniać, niż na 
dzień dobry nakładać mandaty. Natomiast, jeżeli będzie taka wola 
branżowej komisji Rady możemy w sposób bardziej zdecydowany do 
egzekucji tych przepisów przystąpić. 

4. Odpowiadając na zapytanie Pana radnego Najdowskiego chodzi Panu 
o mężczyznę z Kadzionki, nazwisko na literę M? Z informacji 
uzyskanej od kierownika MGOPS wynika, że ten Pan z pomocy 
społecznej nie korzystał. Jego pogrzeb też nie był finansowany ze 
środków gminnych. Rodzina ten pogrzeb załatwiła.  

5. Odpowiadając na pytanie czy gmina może interweniować w sprawie 
odśnieżania chodnika do cmentarza na wysokości CPN w 
Makowarsku? Temat jest znany. Dnia 14 lutego 2006 r. wysłałem 
pismo do Komisariatu Policji w Koronowie treści następującej – „W 
związku z prowadzonym postępowaniem wyjaśniającym przez 
dzielnicowego Pana Sperkowskiego w załączeniu przesyłam kopię 
wypisu z rejestru gruntów oraz mapę Mąkowarska, z której wynika, 
że do działki nr 478/1 – droga krajowa nr 25 bezpośrednio przylega 
działka zabudowana nr 368 Naftoprojbud Spółka z o.o. w 
Makowarsku celem wykorzystania.” Odpowiednie organa policji 
prowadzą tutaj postępowanie, a burmistrz pomógł poprzez dosłanie 
materiałów, z których wynika przyleganie nieruchomości do chodnika. 
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To, nad czym się zastanawialiśmy podczas dyskusji nad projektem 
Regulaminu. 

6. Co do psów ras niebezpiecznych? W chwili obecnej jest jedenaście 
ras psów niebezpiecznych. Co do tych ras jest obowiązek zgłoszenia i 
uzyskania zezwolenia od burmistrza. Na dzień dzisiejszy mamy takich 
zgłoszeń i zezwoleń wydanych dziewięć. Istotna sprawa, że to 
rozporządzenie obejmuje psy tylko w czystej rasie. Nie podlegają tym 
przepisom mieszańce ras agresywnych. Słyszałem, że mają iść 
przepisy w kierunku nałożenia tego obowiązku również na mieszańce 
tych ras niebezpiecznych.  

 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak: 
 

1. Odpowiadając na zapytanie Pana radnego Najdowskiego chciałbym 
poinformować, że Gmina w zakresie psów nie jest sponsorem. 
Gmina ma podpisaną umowę ze Schroniskiem dla Zwierząt w 
Bydgoszczy. Ta umowa gwarantuje nam odbiór odpowiedniej ilości 
psów. Łącznie koszty roczne wynoszą czternaście, piętnaście tyś. zł. 
Zadaniem statutowym gminy jest zabezpieczenie dla tych psów 
odpowiedniego miejsca i utrzymanie takiego przytułku. Dla naszej 
gminy korzystniej jest płacić za gotowość i odstawione psy niż 
organizować schronisko we własnym zakresie. Stąd gmina płaci i 
realizuje podpisaną umowę, natomiast nie jest sponsorem tak jak 
zostało to sformułowane. 

2. W kwestii barierek i łańcuchów przy figurze w Mąkowarsku myślę, że 
temat ten zostanie przez gminę załatwiony w najbliższym czasie.  

3. Odpowiadając na pytanie Pana radnego Malinowskiego w sprawie 
nieruchomości nr 10 w Gogolinie chcę powiedzieć, że tak jak 
kilkakrotnie już temat ten podejmowaliśmy Agencja Nieruchomości 
Rolnych nie chciała się zgodzić na nasze warunki, co do instalowania 
kanalizacji i szamba za określone kwoty. Podjęła się to wykonać 
sama. Na dzień dzisiejszy wiem, że Agencja przygotowana jest 
dokumentacyjnie na wykonanie tego zadania. Czekają na warunki 
pogodowe stosowne do wykonania tego zadania. Chciałbym, żeby 
temat ten ostatni raz był na sesji wspominany, ponieważ tak 
naprawdę nieruchomość ta jest na terenie naszej gminy, ale obiekt 
jest własnością Agencji i to ona jest zobowiązana zabezpieczyć te 
sprawy skoro nie przyjęła naszych warunków.  

 
Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie 
Ryszard Chrzanowski – Odpowiadając na zapytanie Pana radnego 
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Gliszczyńskiego w sprawie zasypywania dziur piaskiem na ulicach OM 
Kotomierska chciałbym poinformować, że ZGKiM w Koronowie nie 
wykonywał tego typu żadnych prac, to jedynie może być samoistne 
działanie mieszkańców tego osiedla. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Chciałbym poinformować, że ta 
moja wypowiedź na poprzedniej sesji, że zapis w Statucie Gminy 
odnośnie § 12 ust. 3  na podstawie, którego Przewodniczący może 
zabrać głos na sesjach jest sprzeczny z ustawą o samorządzie gminnym 
nie ma związku z protokołem z sesji. Tak powiedziałem i tak to zostało 
zaprotokołowane. 
 
Radca prawny Kazimierz Kolander – Zgodnie ze Statutem Gminy 
Koronowo Pan Bogdziński Przewodniczący Rady Osiedlowego Komitetu 
Samorządu Mieszkańców miał prawo zabrać głos na sesji.  
Stwierdzenie wypowiedziane przez Pana Przewodniczącego Rady to 
niezręczność, która się wkradła. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy wszyscy radni otrzymali pełne 
odpowiedzi na swoje zapytania? 
 
Radni nie zgłosili uwag. 
 
Ad. 19. Zamknięcie obrad XL sesji. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady 
Grzegorz Myk zamknął obrady XL sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Sesja trwała od godziny 10:00 do godziny 12:45.  
 
 
Koronowo, dnia 9 marca 2006 r. 
 
 
Protokół sporządziła 
Adela Rojek 


